
- Михайле Федоровичу, 
почався новий фінансовий 
рік для зони відчуження. 
Н аближається річниця  
Чорнобильської трагедії та 
м. Чорнобиля. Які плани і 
проблеми у житлово-кому
нального господарства?

- Старовинний Чорно
биль був малозвісним 
містечком. Тут не було ве
ликих виробництв. Чорно
бильський район відносив
ся до сільськогосподарсь
ких, яких чимало в Україні. 
Найбільшим підприємством 
була Чорнобильська ре
м онтно-експлуатац ійна 
база флоту, а найбільшим і 
найліпшим - колгосп “Друж
ба” с. Залісся. В цьому році 
Чорнобилю виповниться 
805 років.

Світової сумнозвісності 
Чорнобиль набув після 
аварії на Чорнобильській 
АЕС 26 квітня 1986 р. Потім 
евакуація. Хочу ще раз на
гадати усім, що Чорнобиль 
витримав тільки одну ніч 
без комунальників - з 5 на 
6 травня 1986 року. Набли
жається весна, збільшуєть
ся роботи в житлово-кому
нальному господарстві. По
трібно здійснити обстежен
ня житлового фонду після 
зимового періоду, скласти 
дефектні акти та заплану
вати непередбачені у 
зв“язку з цим ремонтні

роботи, привести в належний 
санітарний стан території та 
об“єкти благоустрою. За ми
нулий рік багато зроблено з 
цих питань. Прикро, що пла
нові роботи по ремонту жит
ла кілька років виконуються 
підрядниками на 50 відсотків,

потребує ремонту покриття 
будинків, сантехнічне об
ладнання в гуртожитках. По
трібно підготувати до оздо
ровчого сезону підпорядко
вані нам пансіонат “Надія” (АР 
Крим) та дитячий оздоровчий 
табір “Фрегат” (Херсонська 
обл.). Якщо хтось звернув 
увагу, то в  1997 році Чорно
биль став чистішим і упоряд- 
кованішим. Ліквідовано бага
то несанкціонованих звалищ
СМІТТЯ.

Свого часу за 1985 рік 
м. Чорнобиль посіло 3-тє 
місце серед малих міст Ук
раїни по благоустрою та ут
риманню зелених насад
жень. Колектив житлово-ко

мунального господарства і 
нині працює майже бездоган
но. Бракує лише коштів, як і 
у всіх підприємств зони відчу
ження.

- А як на думку колиш
нього працівника Адмініст
р а ц ії зони відчуження і

місцевого жителя, що ще по
трібно було б зробити у зоні 
відчуження?

- На жаль, діяльність ЖКГ 
не основна у зоні відчужен
ня, а допоміжна, і не пов'яза
на з вирішенням питань по
водження з радіоактивними 
відходами, науковою діяль
ністю.

Мене, як корінного жите
ля Чорнобильської зони і 
хрещеного в чорнобильській 
церкві, постійно турбує стан 
справ у зоні відчуження. Але 
було б помилково вважати, 
що мене турбують тільки Чор
нобильські проблеми. Тре
ба шукати вихід з економіч
ної кризи для всієї України,

всього народу. Маленький 
приклад у порівнянні з про
блемами усієї України: що 
робити з вахтовим селищем 
Зелений Мис та його кому
нальними об'єктами? Зруй
нувати - і проблем не буде. 
Але ж як тоді будуть існува
ти школа, лікарня, будинок- 
інтернат для людей похило
го віку в с. Горностайпіль, ко
мунальні мережі яких вихо
дять на каналізаційні очисні 
споруди Зеленого Мису?

І всім начебто й не бай
дуже це, а щоб пристосувати 
комунальні об“єкти вахтово
го селища під вигідне вироб
ництво, чогось нам всім не 
вистачає. А Чорнобильська 
АЕС? Вирішили закрити її в 
2000 році. Але допоміжні 
об “єкти ЧАЕС, як то елек
тролінії, ставок-охолоджувач, 
адмінбудівлі, ремонтна база та 
інші в працездатному стані. І 
якщо в нашій державі фахівці 
з атомного будівництва та 
атомної енергетики нездатні 
вирішити питання подальшої 
експлуатації Чорнобильсько? 
АЕС, то потрібно запросити 
іноземних з Німеччини чи 
Франції і побудувати один-два 
більш безпечних атомних ре
актори та й використовува
ти їх на взаємовигідних умо
вах. Вважаю, що коштів за
лишилось би й на витрата 
по ліквідації наслідків Чор
нобильської катастрофи у

зоні відчуження.
і все ж навіть у скрут

ному становищ і можна 
прийняти більш виважені 
рішення на користь людям 
і державі, і наявні бюджетні 
кошти використовувати 
більш раціональне.

- Михайле Федоровичу, 
чому Ви виріш или стати 
кандидатом у народні де
путати України? Ви і так до
сить відома людина на Чор
нобильській землі, маєте 
поважну посаду, добру за
робітну плату.

- Я вважаю, що нам усім 
слід позбавитись байду
жості до своєї долі, до долі 
своїх дітей та держави. Нам 
потрібна держава, в якій би 
кожна людина, працюючи, 
змогла б заробляти достат
ньо для заможного життя 
своєї сім“ї. Бо скільки мож
на дивитись на те, як зароб
лену пенсію чекають міся
цями, як тінь безробіття да
вить майже на кожного з нас 
незалежно від віку, досвіду, 
освіти, бажання працювати.

І найголовніше: хочу, 
щоб від Чорнобильської 
землі був представник у 
новому парламенті і захи
щав інтереси, в першу чергу, 
постраждалих від Чорно
бильської катастрофи.

Розмовляв 
Павло КОЛОМІЄЦЬ.


